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Vec: 
Zaslanie odpovede na interpeláciu primátora 
 
Otázky položené primátorovi mesta Nová Baňa priamo na zasadnutí Mestského zastupiteľstva 
v Novej Bani dňa 13.09.2023 sú považované za interpeláciu, ku ktorej Vám zasielame 
nasledovné stanovisko: 
 
Otázka: 
 
jedna vec jednoznačne, proste chcem sa spýtať na zvýšenie daní, proste ako ste sa dopracovali 
k tomu zvýšeniu daní proste, enormnému zvýšeniu daní o 220 %, predpokladám, že to viete. 
To je jedna vec, proste ako ste sa dopracovali k zvýšeniu daní za psa? Čo je to daň za psa? Viete 
mi povedať? Daň za psa? Z piatich na 15? 
Daň za smeti. Predpokladám, že všetci viete, teda kto bývate v rodinných domoch, že proste tú 
kukanádobu nenaplníte za týždeň. To vám predpokladám, že už prišlo viacerým. Tak zjavne 
vás to až tak nezaujíma. Vyzerá to tak, že by sa s tým dalo niečo robiť, lebo však to nie je otázka 
jedného roka, bývam tu zopár rokov, takže predpokladám, že o tom niečo viete, tak sa k tomu 
proste nejako treba či už vyjadriť alebo postaviť alebo neviem, niečo s tým treba robiť 
jednoznačne. Predpokladám, že viete o čo ide. 
 

Odpoveď:  

Mesto spoločne s poslancami na rok 2023 pristúpilo k zvýšeniu dane z nehnuteľností, ako aj 
k zvýšeniu dane za psa, ktorá nebola v našom meste zvyšovaná od roku 2008.  Hlavným 
dôvodom bol nárast výdavkov  a negatívny dopad na príjmy mesta, ktorý vznikol v dôsledku 
zákonného zvýšenia miezd zamestnancov vo verejnej správe a školstve a nárastu cien energií 
a tovarov, ako aj avizovaný výpadok podielových daní od štátu. Keďže štát nie je schopný 
zabezpečiť finančné prostriedky v dostatočnom množstve na krytie všetkých zákonom 
stanovených nárokov, Ministerstvo financií vo svojom stanovisku odporučilo mestám a obciam 
deficit financií  vykryť nárastom miestnych daní. Zvyšovanie daní, či už na úrovni štátu alebo 
na úrovni samosprávy, nikdy nie je populárny krok a vždy je takéto opatrenie spojené 
s nespokojnosťou a  kritikou občanov. Sadzby daní, ktoré boli schválené vo všeobecne 



záväznom nariadení, sú v súlade s kompetenciami, na ktoré nás splnomocňuje zákon 
o miestnych daniach.  

Pokiaľ sme na rok 2023 chceli vytvoriť vyrovnaný rozpočet a nevybrať sa cestou zadĺženia 
mesta úverom, museli sme pristúpiť aj  k takémuto nepopulárnemu opatreniu akým je 
zvyšovanie daní.  Výška dane za psa v bytových domoch bola zvýšená len minimálne a výška 
dane za psov chovaných pri rodinných domoch sa nevymyká výške daní v okolitých obciach. 
Poplatok za komunálny odpad bol zvýšený len o infláciu oficiálne stanovenú štatistickým 
úradom, čo vyplýva zo zmluvy so zberovou spoločnosťou, ktorá prevádzkuje skládku kam je 
komunálny odpad z mesta Nová Baňa odvážaný. 

Finančné prostriedky z miestnych daní sú každoročne používané aj na rozvoj mesta, čo je 
prehľadne uvedené  na webovej stránke mesta v banneri  s názvom Rozvoj mesta 
https://www.novabana.sk/informacie/rozvoj-mesta. V tomto banneri sa nachádza podrobný 
prehľad od roku 2019, pričom až do minulého roku sme na rozvoj mesta vedeli použiť aj 
finančné prostriedky z podielových daní. Avšak v roku 2023 sme sa dostali do situácie, kedy 
prvý krát nám na rozvoj mesta z podielových daní neostalo nič a celý rozvoj mesta je 
financovaný najmä z výnosu z miestnych daní. Na rok 2023 je možné vidieť na banneri 
podrobné investície z vlastných zdrojov, ktoré sú už zrealizované (označené zelenou farbou) 
aj plánované investície v celkovej výške takmer 600tisíc eur.  

Z vyššie uvedeného vyplýva, že zvýšenie sadzby dane z nehnuteľností a dane za psa sme boli 
nútení prijať aj v našom meste a bez tohto opatrenia nie je možné zabezpečiť chod mesta 
a najmä pokryť zákonom stanovené zvýšenie výdavkov vo verejnej správe. Pokiaľ bude 
v budúcnosti zmenený model financovania samospráv v rámci plánovanej reformy, sme 
pripravení reagovať aj formou prehodnotenia výšky dane pre občanov. Cestou odsunutia 
problému deficitu v rozpočte do budúcnosti sme v našom meste nešli a verím, že príjmy 
z miestnych daní od podnikov a súkromných vlastníkov prinesú skvalitnenie života pre 
obyvateľov Novej Bane prostredníctvom realizovaných investícií do rozvoja, ako aj do života 
v meste. 

 

S pozdravom     Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD.,MBA 

        primátor mesta 
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